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Ledamöter: 

Erik Slottner (KD), ordförande 

Anette Hellström (M) 

Abit Dundar (L)  

Elin Larsson (C) 

Lisa Ahlstrand (S) 

Robert Mjörnberg (V) 

Leif Söderström (SD) §§ 7-25 

 

Ersättare:  

Anna Kers Hagberg (MP), tjänstgörande 

 

Tjänstgörande: 

Anna Kers Hagberg (MP) för Ulla Wihlman (MP) 

 

Närvarande tjänstemän:  

Förvaltningschefen Patric Rylander, avdelningschefen Raili 

Karlsson, bitr. avdelningschefen Linda Hamnes samt 

nämndsekreterarna Christer Bergman och Tina Jansheden. 

 

I sammanträdet deltog även borgarrådssekreteraren Fredrik 
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§ 1.  Närvarande   

 

Ordföranden Erik Slottner (KD) öppnar mötet. Ledamöter och 

ersättares närvaro noteras. 

§ 2.  Val av justerare  

 

Ordföranden Erik Slottner (KD) valdes att tillsamman med 

ledamoten Lisa Ahlstrand (S) justera protokollet. 

§ 3.  Anmälan av protokollsjustering ÄN 2/2020-02-18 

 

Äldrenämndens protokoll från 2020-02-18 anmäldes. 

 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

§ 4.  Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

  

Dagordningen fastställs. 

§ 5.  Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Inga skrivelser anmäldes. 

§ 6.  Förvaltningschefens information/presentation 

 

Inget att notera.  
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§ 7.  Underlag till budget 2021 med inriktning 2022 och 2023 för 
äldrenämnden 

Dnr 1.2.1.108/2020 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till 

budgetunderlag för år 2021 med inriktning för 2022 och 

2023 och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2020-04-03 

 

Under respektive inriktningsmål: 

- En modern storstad med möjligheter och valfrihet för alla 

- En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt 

- En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden 

anges de strategiska satsningarna i punktform för hur nämnden 

bidrar till kommunfullmäktiges inriktningsmål under 

treårsperioden 2021-2023. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilda uttalande 

Ledamoten Lisa Ahlstrand m.fl. (S) anmäler ett särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

Med anledning av den pågående pandemin har förutsättningarna 

för stadens verksamheter i grunden ändrats och föreliggande 

ärende ses som ett underlag som i stor utsträckning kommer 

behöva ändras när den ekonomiska och verksamhetsmässiga 

analysen av konsekvenserna är klarlagda. Det är inte fråga om 

huruvida vi får fler pandemier, utan en fråga om när och vi 

behöver noggrant analysera och förbättra arbetssätten för att 

staden ska stå bättre rustad inför nästa utbrott. 

 

Det är uppenbart att vårt samhälle kommer ställas inför stora 

utmaningar under kommande år. En negativ tillväxt under 2020 

kommer drabba stadens intäkter såväl som kostnader. Det är 



 

 

 

Äldreförvaltningen Sammanträdesprotokoll 

Sida 5 (36) 2020-04-21 

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

därför välkommet att regeringen med stöd av Liberalerna och 

Centerpartiet fattat beslut om en historiskt stor höjning av 

statsbidragen till kommuner och regioner. Det möjliggör en 

ambition att möta kommande utmaningar samt upprätthålla och 

förbättra verksamheternas villkor.  

 

Det är därtill angeläget att budgetarbetet och analysen av 

konsekvenser till följd av corona-krisen tar sin utgångspunkt i 

att stärka stadens beredskap. Vi har redan tidigare konstaterat 

att staden behöver öka beredskapen för kriser – bland annat 

genom krav på upprustning av skyddsrum och brandstationer. 

Mer kommer krävas. Vi förutsätter att stadens arbete under 

Corona-krisen kommer utvärderas av oberoende expertis (så 

som skedde efter terrordådet 7 april) och att denna ges i 

uppdrag också att redovisa de beredskapshöjande åtgärder som 

krävs samt att dessa tillåts påverka budgeten för 2021.  

I ljuset av pandemin har de politiska skiljelinjerna blivit än mer 

tydliga. Under den förra mandatperioden genomförde vi i den 

nuvarande oppositionen flera åtgärder för att förbättra 

arbetsvillkoren inom äldreomsorgen och för att höja kvaliteten 

för de äldre. Det är uppenbart att mycket mer behöver göras. 

När det kommer till att skydda människor från smitta är vi 

beredda att gå längre än den blågröna majoriteten visat sig vara. 

Det är inte rimligt att sätta företagens bästa före 

patientsäkerheten och det hoppas vi blivit tydligt även för de 

borgerliga partierna. I den analys som kommer göras och som 

behöver vara grund för nämndens arbete anser vi att följande 

frågor måste vara centrala. 

 

Kommunikationen mellan staden och utförarna måste 

säkerställas och kanaler för att regelbundet sprida och inhämta 

information måste finnas. Kraven på att utförarna 

tillhandahåller tillämplig skyddsutrustning och tvättar 

arbetskläder måste skärpas och följas upp. För att kunna följa de 

basala hygienrutinerna måste förvaring av handtvål, handsprit 

och pappershanddukar säkerställas hos den enskilde 

hemtjänsttagaren. 

 

Att vara chef inom äldreomsorgen är ett tungt ansvar, där 

många redan innan pandemin haft en oerhört stor arbetsbörda. 

Det visar sig tydligt nu i stadsdelarna där personalen är 

utarbetad och där chefer måste hyras in för att klara den 

uppkomna situationen. Chefernas situation måste förbättras och 

deras förutsättningar behöver ändras för att ge dem möjlighet att 

klara sina uppdrag. 
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Personalkontinuiteten behöver öka, både inom hemtjänsten och 

inom äldreboendena. Personalen behöver få bättre 

förutsättningar för att vilja och kunna arbeta kvar, inte minst då 

vi de närmaste åren kommer att få betydligt fler äldre som 

behöver äldreomsorg. Vi har lagt flera förslag för att öka 

anställningstryggheten och vi hoppas att dessa kan ses med 

andra ögon efter denna tid. Den orimligt höga andelen 

timanställda inom äldreomsorgen måste minska. Ur 

smittskyddssynpunkt är detta avgörande.  

 

Istället för att heltid ska vara norm, AVA-anställningar 

undvikas och timanställningar likaså, utöver vad som krävs för 

att exempelvis täcka korttidsfrånvaro, ska utförare inom 

hemtjänsten nu endast eftersträva att de anställda erbjuds heltid 

och fast anställning. Detta behöver ändras. Bra arbetsvillkor och 

fasta anställningar är inte bara nyckelfaktorer när det gäller att 

kunna rekrytera utan också för att behålla medarbetares 

kompetens. En hög personalkontinuitet i verksamheterna bidrar 

i stor grad till att staden ska kunna bibehålla och utveckla en 

hög kvalitet i välfärden. Vi måste skapa förutsättningar för dem 

som redan arbetar inom vård och omsorg att vilja, orka och 

kunna arbeta kvar. Otrygga anställningar kommer varken leda 

till ett hållbart arbetsliv eller en högre kvalitet för den enskilde. 

Inte heller kommer fler händer att lockas till att vilja arbeta med 

vård och omsorg. Personalkontinuiteten har visat sig vara 

avgörande även i denna krissituation. 

 

Även ur kompetenssynpunkt är det viktigt att ha en stor andel 

fast anställd personal. När majoriteten vill se en ökad 

kompetens hos äldreomsorgens medarbetare samt att all 

tillsvidareanställd personal har goda språkkunskaper och 

grundutbildning gäller det i verkligheten långt ifrån alla som 

arbetar med de äldre. Inte heller blir målet om att all 

tillsvidareanställd personal ska ha grundutbildning ett särskilt 

omvälvande mål att nå, då äldreomsorgen till nära en fjärdedel 

bemannas av timanställda, vilket drabbar den enskilde direkt, 

som får en minskad personal-, tids- och omsorgskontinuitet. 

Det finns en överenskommelse mellan SKR och Kommunal 

från april 2017 då man tog ett beslut om yrkesutvecklingstrappa 

för vård- och omsorg. I den överenskommelsen finns 800 poäng 

och 1500 poäng medräknade. 800 poäng motsvarar vårdbiträde 

och 1500 poäng motsvarar undersköterska. Vi anser att även 

Stockholms stad bör följa överenskommelsen. 
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Tidigare har vi sett att kostnaderna för övergripande utbildning, 

fortbildning och kompetensutveckling blivit lägre än 

budgeterat. Anledningen till detta angavs vara dels att alla 

utbildningar inte varit fullbokade, dels att den personal som 

påbörjat utbildningar inte alltid har kunnat fullfölja dem. 

Ersättningen för vikarietäckning var dock betydligt lägre än 

budgeterat, vilket betyder att de som inte kunnat fullfölja sin 

utbildning har arbetat istället. Detta är oroande och vi skulle 

gärna se att förvaltningen närmare följer upp anledningarna till 

varför personalen inte fullföljt sina studier. För att nå målen om 

en ökad kompetens hos äldreomsorgens medarbetare med goda 

språkkunskaper och grundutbildning behöver vi ge 

verksamheterna de bästa förutsättningar vi kan och underlätta 

för personalen. Språkkunskaperna behöver underhållas även 

efter anställning. 

 

Grundbemanningen behöver öka, för att minska användningen 

av timanställningar, för att höja kvaliteten och för att förbättra 

arbetsmiljön. Vi vill även se fler bemanningsenheter, med 

fastanställda heltidsvikarier som ska kunna täcka upp då 

ordinarie personal är frånvarande, vilket kommer att underlätta 

kompetensutveckling och minska den administrativa bördan 

med att ringa in och introducera ny personal i verksamheten. Vi 

ser nu hur staden överanställer personal och inrättat 

personalpooler. Det är ett arbete som behöver fortsätta även 

efter att just denna kris är över.  

 

Vi lever allt längre och hinner därför utveckla flera sjukdomar 

varför framtidens äldreboenden behöver vara flexibelt byggda 

för att både kunna ge den enskilde livsglädje och vård i större 

utsträckning. Digitalisering och välfärdsteknik kommer att 

utvecklas och underlätta för den enskilde och personalen, men 

samtidigt måste de arbetsmiljöproblem och risker 

digitaliseringen riskerar medföra kontinuerligt analyseras 

utifrån ett behovsperspektiv. 

 

Ledamoten Robert Mjörnberg m.fl. (V) anmäler ett särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

Vi har nåtts av rapporter om att många av de som gått bort i 

covid-19 har bott på äldreboenden i Stockholm och att smittan 

även finns inom hemtjänsten. På flera håll har det varit hot om 

skyddsstopp på grund av bristande skyddsutrustning för 

personalen. Vi är mycket bekymrade över den här utvecklingen 

och vill börja med att framhålla att staden behöver göra sitt 
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yttersta för att minska smittspridningen och skydda de utsatta 

grupperna. Men att vi också ser att de åtgärder som 

Vänsterpartiet kämpat för att införa under föregående 

mandatperiod så som arbetskläder inom hemtjänsten har varit 

väldigt viktiga i denna situation.  För spridningen av covid-19 

är det troligt att stort antal timanställda haft betydelse och att en 

översiktlig kontroll av huruvida man följt 

Folkhälsomyndighetens krav försvårats av mångfalden privata 

vårdgivare inom hemtjänst och vård- och omsorgsboende.      

 

Läget under den pågående coronapandemin ställer många andra 

frågor i skuggan, men vi vill ändå utifrån underlaget för budget 

från äldreförvaltningen lyfta upp några aspekter som särskilt 

bör beaktas inför budgetarbetet.  

 

Sårbara grupper 

Inom flera områden så lyfter förvaltningen att det behövs ökade 

resurser. Exempelvis för att tillsammans med 

socialförvaltningen arbeta för att bygga upp ett 

stadsövergripande stödcentrum för yngre personer med 

demenssjukdom. Stöd till anhöriga blir allt viktigare och 

behöver prioriteras, i synnerhet ur ett jämställdhetsperspektiv 

med tanke på att förvaltningen påpekar att det i stor 

utsträckning är kvinnor som står för anhörigomsorg. Långtifrån 

alla anhöriga känner till det anhörigstöd som erbjuds från 

staden. En del deltar exempelvis i samtalsgrupper, vilket är en 

uppskattad verksamhet, medan andra inte känner till detta stöd. 

Staden behöver därför lägga större resurser på att nå ut till fler 

anhöriga som kan tänkas vara i behov av stöd. Förvaltningen 

skriver att våld i nära relation är ett annat prioriterat område. I 

syfte att kunna rikta resurser för att ge rätt stöd och hjälp till 

personer som blivit utsatta för våld eller utsätter andra för våld 

behöver staden inventera omfattningen av behovet. Det är 

viktigt att det finns utrymme för att genomföra utredningen och 

att det sedan finns tilldelas resurser för de åtgärder som behövs.  

 

Lämpliga bostäder  

Flertalet äldre bor i otillgängliga fastigheter vilket kan försvåra 

möjligheten att klara sig själv ökade behov och det leder till ett 

ökat behov av insatser från äldreomsorgen. För att fler äldre ska 

kunna bo hemma i sina egna hem om de så önskar behövs ökat 

samarbete med stadsbyggnads- och exploateringsnämnden för 

att skapa fler tillgängliga bostäder, både i nybyggnation men 

också arbeta för att tillgängliggöra det befintliga beståndet. 

Vänsterpartiet har i vårt förslag till budget föreslagit att 
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möjligheten att anlägga hiss genom på- och tillbyggnad i låghus 

för att öka tillgängligheten i bostadsbeståndet ska prövas. Detta 

arbete skulle behöva ske strategiskt för att kunna bidra till fler 

tillgängliga bostäder även i det befintliga bostadsbeståndet. Vi 

anser att alla äldre som vill ska ha möjlighet att flytta till en 

seniorbostad och att staden ska arbeta för att de seniorbostäder 

som byggs eller renoveras ska ha tillgång till med 

gemensamhetslokaler med matsal. Staden ska även fortsätta 

arbetet att inrätta aktivitetscentrum på fler av stadens 

seniorbostäder. För äldre med behov av större 

omvårdnadsinsatser ska biståndsbedömt servicehus eller vård 

och omsorgsboende finnas som alternativ. 

 

Förvaltningen framhåller att det finns ett behov av boende med 

inriktning mot äldre med socialpsykiatrisk problematik, med 

eller utan missbruk. Vi anser att staden behöver ta ett 

kommunövergripande ansvar för dessa boenden, att nya 

profilboenden bör etableras som KÖV – kommunövergripande 

verksamhet, för att kunna möta det behovet.    

 

Hemtjänst 

Det framtida rekryteringsbehovet inom äldreomsorgen innebär 

att staden behöver vara en attraktiv arbetsgivare och då är 

arbetsmiljön mycket viktig. Detta är en insikt som vi hoppas att 

den styrande majoriteten tar till sig, om fler ska vilja arbeta 

inom äldreomsorgen behöver arbetsvillkoren vara goda, detta 

kan vi endast garantera i de fall där staden bedriver 

verksamheten.  I utvecklingsarbetet inom hemtjänsten ser vi 

ramtid som positivt för arbetsmiljö men även utveckling av 

möjlighet att ge personal förtroende genom arbetsformer som 

utformas enligt modeller för tillit. Förutom att minska antalet 

medarbetare per chef bör också fortsatt arbete läggas på att 

minska antal hemtjänstpersonal per enskild hemtjänsttagare. Vi 

vet också sedan tidigare att de borgerliga partierna emotsatt sig 

ökade krav på privata utförare när det kommer till arbetsmiljö 

och krav på kollektivavtalsliknade villkor, att inte på alla sätt 

som står till buds försöka förbättra arbetsmiljö och arbetsvillkor 

kommer att stå oss dyrt framöver när det kan riskera att bli än 

svårare att rekrytera personal till äldreomsorgen.   

 

En annan förbättring av arbetsmiljön för personalen inom 

hemtjänsten som Vänsterpartiet införde under den förra 

mandatperioden var schemalagd reflektion för personalen, 

förvaltningen framhåller nu att det visat sig ge positiva effekter 
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på såväl personalens arbetsmiljö som verksamhetens kvalitet. 

Detta är mycket glädjande. 

 

Nationella kvalitetsregister  

I arbetet med stöd för användning av de fyra nationella 

kvalitetsregister, som har antagits inom staden, förutsätter vi att 

man inom den pågående utvecklingen av systemstödet Esset 

även kommer möjliggöra en anslutning till kvalitetsregisterdata 

utan behov av dubbelregistreringar.  

 

Nationella minoriteter 

Stockholm är förvaltningsområde för finska, samiska och 

meänkieli vilket innebär att det måste det planeras för att 

tillgodose behov av omsorg på dessa språk, både i form av 

dagverksamhet och boenden. Enligt förvaltningen behövs det 

kartläggning av språkkompetens hos personal och 

behovsinventering som grund för att veta hur staden ska gå 

vidare med detta arbete. Detta kommer sannolikt att kräva 

ökade resurser för att få till.  

 

Tryggt mottagande i hemmet  

Tryggt mottagande i hemmet är nu implementerat i hela staden. 

Förvaltningen efterlyser ställningstagande för hur Tryggt 

mottagande i hemmet fortsättningsvis ska organiseras och 

finansieras. Vänsterpartiet anser att det är angeläget att det nu 

finansieras fullt ut i ordinarie budget.  

 

Drift och fördelning av medel  

Äldrenämnden bör stimulera och stödja initiativ och idéer som 

gynnar de äldre. Vid fördelning av medel föreslås dock att i 

möjligaste mån en värdering görs utifrån evidensbaserad nytta 

samt cost-benefit analys. 

 

Ledamoten Leif Söderström m.fl. (SD) anmäler ett särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

Vi anser det nödvändigt, med anledning av den senaste tidens 

ekonomiska volatilitet i Sverige och vår omvärld, att en 

stramare budget med syftet att värna  stadens kärnverksamheter 

förbereds. I en tid då kommunens finanser ställs på prov, är det 

politikens uppgift att göra rätt prioriteringar för att garantera 

stockholmarna en trygg vardag.  
 

Sverigedemokraterna välkomnar därför förvaltningens insikt 

kring COVID-19:s redan nu tydliga konsekvenser för stadens 
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ekonomi. Vi anser dock att äldreomsorgen är ett sådant särskilt 

område som inte bör utsättas för drastiska nedskärningar och 

omprioriteringar. Äldreomsorgen är en garant för en värdig 

ålderdom, och bör därför fortsatt vara en av stadens mest 

prioriterade områden. 
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§ 8.  Remiss av motion av Peter Wallmark och Martin Westmont 
(båda SD) om att kvalitetssäkra stadens tolkverksamhet 

Dnr 1.6-129/2020 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-03-17 

 

Peter Wallmark (SD) och Martin Westmont (SD) föreslår i en 

motion att kommunfullmäktige ska besluta om att staden ska 

anställa egna auktoriserade tolkar för de mest förekommande 

språkuppdragen. I motionen föreslås också att regelbundna 

stickprovskontroller ska göras för att garantera att tolkarna 

arbetar på ett korrekt sätt och följer de etiska reglerna för 

uppdraget. 

 

Motionärerna hänvisar till Tolkutredningen ”Att förstå och bli 

förstådd - ett reformerat regelverk för tolkar i talade språk”, 

SOU 2018:83. Med hänvisning till Tolkutredningen lyfter 

motionärerna fram att många av landets tolkar saknar 

utbildning, saknar tillräckliga språkkunskaper och har dålig 

medvetenhet kring de etiska regler som ska följas. Motionärerna 

skriver också att det finns en problematik kring att auktoriserad 

tolk är en skyddad titel medan benämningen tolk inte är det.  

 

Äldreförvaltningen delar inte motionärernas förslag om att 

staden ska anställa egna auktoriserade tolkar för de mest 

förekommande språkuppdragen. Äldreförvaltningen anser att 

tolkresurserna ska användas flexibelt, effektivt och 

samhällsekonomiskt. Detta görs inte genom att staden anställer 

egna tolkar. Behovet av tolkresurser i olika språk varierar också 

beroende på flyktingströmmar och migration. 

 

I övrigt håller äldreförvaltningen med om att 

tolkförmedlingstjänster ska kvalitetssäkras. Vikten av att 

kvalitetssäkra ingångna avtal framgår också tydligt av stadens 

program för upphandling och inköp samt dess 

tillämpningsanvisningar. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Ledamoten Leif Söderström m. fl. (SD) lade fram ett eget 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i 

enlighet med detta. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de två förslagen mot 

varandra och fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

Reservation 

Ledamoten Leif Söderström (SD) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

1. Att motionen tillstyrks 

 

2. Därutöver anföra följande: 

 

I sitt tjänsteutlåtande till motionen beskriver förvaltningen att de 

instämmer i motionärernas syn på behovet av att 

tolkningstjänsterna bör kvalitetssäkras, men påpekar att det vore 

ineffektivt att anställa egna auktoriserade tolkar. 

 

Vi anser att förvaltningens invändning hade varit godtagbar ifall 

det rört sig om språkuppdrag som förekommer oregelbundet 

eller sällan. I detta fall rör det sig dock om de mest 

förekommande språkuppdragen, där den höga frekvensen gör 

det mer lönsamt att anställa egna tolkar snarare än att anlita 

externa tolkförmedlingstjänster. Med anledning av detta anser   
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§ 9.  Remiss av Institutet för språk och folkminnens rapport 
Språkcentrum för nationella minoritetsspråk, avseende 
jiddisch och romani chib 

Dnr 1.6-157/2020 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-03-27 

 

Regeringen har gett Institutet för språk och folkminnen i 

uppdrag att utreda formerna för hur språkcentrum för finska och 

meänkieli kan organiseras samt utreda förutsättningarna för 

motsvarande funktioner för jiddisch och romani chib. I februari 

2019 överlämnades en delrapport till regeringen med förslag 

om att inrätta språkcentrum för finska respektive meänkieli. I 

föreliggande slutrapport, som har remitterats bland annat till 

Stockholms stad, behandlas förslag för jiddisch och romani 

chib. 

I utredningen föreslås att språkcentrum för jiddisch och romani 

chib inrättas i Stockholm med institutet som huvudman. 

Språkcentrumens uppgifter är bland annat att främja och 

stimulera ökad användning av jiddisch och romani chib, bistå 

med sakkunskap och utveckla metoder för att bruka språken. 

Äldreförvaltningen ställer sig positiv till utredningens förslag om 

inrättande av språkcentrum då det finns ett behov av 

språkrevitaliserande insatser för dessa språk. Äldreförvaltningen 

anser att det kan vara relevant att bredda centrumens uppdrag till 

att även omfatta kunskapsspridning riktad till allmänheten. Om 

kunskapen ökar i samhället gynnas sannolikt minoritetsspråkens 

legitimitet och minoriteternas förutsättningar att bruka språken.  
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Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Leif Söderström m. fl. (SD) lade fram ett eget 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i 

enlighet med detta. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de två förslagen mot 

varandra och fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

Reservation 

Ledamoten Leif Söderström (SD) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

1. ärendet återremitteras till kommunstyrelsen 

 

2. därutöver anföra följande: 

 

Sverigedemokraterna är positivt inställda till det pågående 

arbetet med att bevara kulturarv, språk och folkminnen kopplat 

till de nationella minoriteterna. Arbetet med detta sköts idag av 

Institutet för språk och folkminnen (Isof), en myndighet som 

redan idag besitter ansenligt organisatoriska styrka.  

 

Isof arbetar med att öka, levandegöra och sprida kunskaper om 

språk, dialekter, namn, folkminnen och andra immateriella 

kulturarv i Sverige. Myndigheten förfogar över cirka 100 

anställda i Göteborg, Stockholm och Uppsala. De senaste åren 

har verksamheten expanderat kraftigt, och 2018 förbrukades 87 

miljoner kronor, medan budgeten för 2021 nu motsvarar 93 

miljoner för att 2023 stiga till 94,5 miljoner.  

 

Det kan konstateras att Isof redan idag förfogar över ansenliga 

ekonomiska, materiella och personella resurser. Isof begär nu 

ökade anslag för att ytterligare expandera verksamheten. 

 

I och med det rådande krisläget i Sverige och omvärlden bör 

Isof i första hand genomföra effektiviseringar i den befintliga 

organisationen alternativt skjuta expansionsplanerna på 

framtiden.   
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§ 10.  Remiss av Överenskommelse mellan kommunerna  
i Stockholms län om ärendeansvar för hemlösa 

Dnr 1.6-161/2020 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen från kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-03-30 

 

Kommunstyrelsen har till äldrenämnden remitterat en 

överenskommelse mellan kommunerna i Stockholms län om 

ärendeansvar för hemlösa. Den överenskommelse som funnits 

sedan 2006 har nu reviderats. Grundprinciperna från gällande 

överenskommelse finns kvar i den reviderade 

överenskommelsen, men ett antal förtydligande har gjorts för att 

öka förutsättningarna för samsyn mellan kommunerna.  

 

Storsthlms styrelse beslutade på sammanträdet den 5 mars 2020 

att rekommendera kommunerna i länet att anta 

överenskommelsen mellan kommunerna i Stockholms län om 

ärendeansvar för personer i hemlöshet. Överenskommelsen 

börjar gälla den 1 september 2020. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till överenskommelsen och 

anser att den behövs för att tydliggöra rutiner och 

ansvarsfördelning mellan kommunerna när det gäller personer i 

hemlöshet som rör sig mellan kommunerna.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11.  Remiss av motion av Clara Lindblom (V) om behovet av 
långsiktiga medel för kompetensutveckling kopplat till 
kompetensförsörjningsbehovet 

Dnr 1.6-122/2020 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner äldreförvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen och överlämnar 

det till kommunstyrelsen 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart  

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-03-12 

 

Kommunstyrelsen har begärt ett yttrande från äldrenämnden 

gällande motion av Clara Lindblom (V) om behovet av 

långsiktiga medel för kompetensutveckling kopplat till 

kompetensförsörjningsbehovet.  

 

Motionären skriver att vänsterpartiet gärna skulle se en bred 

överenskommelse i fullmäktige om fortsatta avsättningar för att 

täcka resten av mandatperiodens behov, då de tror att 

långsiktighet i denna fråga är av stor vikt för att klara 

kompetensförsörjningen och skulle uppskattas av våra 

medarbetare. På sikt ser de behov av en permanent avsättning. I 

motionen föreslås att kommunfullmäktige ska ge 

kommunstyrelsen i uppdrag att i dialog med de fackliga 

organisationerna, analysera och komma med förslag till hur 

stadens fortsatta behov av långsiktiga 

kompetensutvecklingsmedel kan tillgodoses genom inrättandet 

av en permanent kompetensutvecklingsfond. 

 

Äldreförvaltningen konstaterar att behovet av att behålla 

medarbetare i äldreomsorgen och rekrytera nya medarbetare 

kommer att öka under många år framåt. Enligt 

äldreförvaltningens uppfattning är det positivt att det finns 

möjlighet att ansöka om kompetensutvecklingsmedel för vissa 

särskilda utbildningssatsningar när sådana behov 

uppmärksammas.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 



 

 

 

Äldreförvaltningen Sammanträdesprotokoll 

Sida 18 (36) 2020-04-21 

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

Ledamoten Lisa Ahlstrand m.fl. (S) och ledamoten Robert 

Mjörnberg m. fl. (V) lade fram ett gemensamt förslag till beslut 

och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de två förslagen mot 

varandra och fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

Reservation 

Ledamoten Lisa Ahlstrand (S) och ledamoten Robert Mjörnberg 

(V)  reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt egna 

gemensamma förslag till beslut enligt följande: 

1. Äldrenämnden tillstyrker motionen om behovet av 

långsiktiga medel för kompetensutveckling kopplat till 

kompetensförsörjningsbehovet 

 

2. Därutöver utöver anföra följande: 

 

Behoven av kontinuerliga kompetensutvecklingsinsatser i 

stadens verksamheter är och kommer att fortsätta att vara 

mycket stora oavsett vilken politisk majoritet som styr, både för 

att tillgodose stockholmarnas behov och för att staden ska 

uppfattas som en bra arbetsgivare. Det är därför såväl bra som 

nödvändigt att återstående medel i den 

kompetensutvecklingsfond om 200 mnkr som vår tidigare 

rödgrönrosa majoritet initierade fortsätter att användas även av 

den nya majoriteten. Sannolikheten är dock stor för att det 

behövs nya avsättningar, då vi vet att behoven är stora inte 

minst inom stadsdelsnämndernas välfärdsverksamheter. Detta 

framhåller också äldreförvaltningen som skriver: Förvaltningen 

anser att när det framkommer behov av specifika 

utbildningssatsningar bör det finnas möjlighet att ansöka om 

särskilda kompetensutvecklingsmedel. 

  

Syftet med motionen är därför att staden utifrån breda analyser 

av gjorda erfarenheter från föregående mandatperiod samt 

utfallet av senare beviljade kompetensutvecklingsmedel ta fram 

förslag till en långsiktig kompetensutvecklingssatsning. Även 

möjligheten att tillgodose kompetensutvecklingsbehovet hos 

yrkesgrupper som inte har kunnat ta del av 

kompetensutvecklingsmedlen bör kartläggas för att få en 

fullständig bild. Vidare är det viktigt att även beakta andra 

aspekter, exempelvis former för utbildningsinsatser och 
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förutsättningar för verksamheterna att i praktiken kunna ta del 

av kompetensutvecklingsmedlen. 

 

I framtagandet av ett kunskapsunderlag som ytterst syftar till 

inrättandet av en permanent kompetensutvecklingsfond är 

dialog med de fackliga organisationerna en framgångsfaktor. En 

bred samsyn över partigränserna säkrar långsiktigheten för en 

strukturell reform och, är vi tämligen säkra på, skulle uppskattas 

av stadens medarbetare. Med en fast struktur och finansiering 

skulle kompetensutvecklingsinsatserna kunna planeras mer 

långsiktigt än i dag, vilket inte minst är viktigt för att tillgodose 

nuvarande och framtida behov inom äldreomsorgen, förskolan 

och LSS-verksamheterna men även för andra akademikeryrken 

inom staden. 
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§ 12.  Remiss av Motion av Clara Lindblom och Robert 
Mjörnberg (båda V) om lokalvård i egen regi - något alla 
kan vinna på 

Dnr 1.6-125/2020 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen och lämnar över det till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-03-27 

 

Clara Lindblom och Robert Mjörnberg (båda V) föreslår i en 

motion till kommunfullmäktige att kommunstyrelsen ska få i 

uppdrag att tillsammans med de fackliga organisationerna och 

stadens nämnder och styrelser utreda de ekonomiska och 

organisatoriska förutsättningarna för att ta över lokalvården i 

egen regi.  

 

Stadens ansvar är att se till att stockholmarna får mesta möjliga 

service och nytta för sina skattepengar. För äldreförvaltningen 

är det mest kostnadseffektivt att använda upphandlad lokalvård 

för daglig städning vid Stockholms trygghetsjour. Dock 

konstaterar förvaltningen att det finns verksamheter i staden 

som utför lokalvård i egen regi.  Förvaltningens uppfattning är 

att staden genom dess nämnder löpande följer upp de 

ekonomiska och organisatoriska förutsättningarna och som 

ligger till grund för om lokalvården ska upphandlas eller inte 

när avtal löper ut. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Robert Mjörnberg m. fl. (V) lade fram ett förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

detta. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de två förslagen mot 

varandra och fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag. 
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Reservation 

Ledamoten Robert Mjörnberg (V)  reserverade sig mot beslutet 

till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

1. tillstyrka motionen 

2. därutöver anföra följande: 

 

Lokalvårdare är ett mycket viktigt yrke för stadens verksamhet 

i stort och för våra invånare, vi vill gå så långt som att säga att 

deras arbete räddar liv! Extra värdefullt är yrkesgruppens 

arbete  inom äldreomsorgen, förskolan och flera andra 

verksamheter. Lokalvårdarnas betydelsefulla arbete har nyligen 

också uppmärksammats i samband med Covid-19:s spridning i 

Sverige, på våra olika vård- och omsorgsboenden och i övriga 

välfärdsverksamheter.  

 

Lokalvård anses idag av såväl Kommunal som av Sveriges 

Kommuner och Regioner som ett centralt element för att uppnå 

en god patientsäkerhet, där arbetet är avgörande för att minska 

smittspridning och vårdrelaterade infektioner, vilket givetvis 

även har bäring för omsorgen inom kommunerna.  

 

Yrket lokalvårdare är dessvärre lägre prioriterat än vad vi anser 

att det borde vara. Arbetsförhållandena är ofta ansträngd för 

arbetstagarna med dåliga arbetsrättsliga villkor, avsaknad av 

kollektivavtal och en arbetsmiljö som allt som oftast berättigar 

till stark kritik. En tredjedel av arbetstagarna i branschen utför 

sitt arbete på tidsbegränsade anställningar där obekväm 

arbetstid och arbetsskador som fallolyckor, belastningsskador, 

förslitningsskador och allergier är vanligt förekommande. 

Lägger man till detta att många av arbetstagarna ofta befinner 

sig i prekära förhållanden med tillfälliga arbets- eller 

uppehållstillstånd visar det på en bransch i behov av både 

resurser och uppmärksamhet. Lokalvården är också ett område 

som mer eller mindre helt är konkurrensutsatt och 

marknadsstyrt, vilket ställer stora krav på oss politiker att ställa 

tydliga och rimliga kvalitetskrav på verksamheten och i 

synnerhet skärpa kraven på arbetsvillkoren för de anställda. 

Vänsterpartiet vill därför att staden alltid ska utreda 

förutsättningarna att ta över lokalvården i egen regi när avtalen 

löper ut.  

 

Arbetet med att höja vikten av och statusen på yrket 

lokalvårdare inom sjukvården har på många ställen gått längre 

än i kommunerna, som t.ex. Värnamo och Västerås Sjukhus, 
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där kompetensen hos medarbetarna ses som nyckelkunskaper 

för att komma tillrätta med smittspridning. I detta arbete är 

tydliga städrutiner, utbildning och ansvarsfördelning centralt. 

På S:t Görans sjukhus i Stockholm arbetar man på ett liknande 

vis och löpande genomförs t.ex. kvalitetskontroller både av 

vårdpersonalen och städledarna. Personalen har även fått 

utbildningar i mikrobiologi och vårdhygien. Sammantaget har 

vårdrelaterade infektioner minskat till följd av denna syn på 

lokalvårdarnas vikt för verksamheten.  

 

Sammanfattningsvis föreslår Vänsterpartiet i motionen att 

staden ska göra en förutsättningslös omprövning och 

statushöjning av lokalvårdens sammanhang i stadens 

verksamheter utifrån arbetsrättsliga, jämställdhetsmässiga, 

kvalitets- och hygienmässiga aspekter.   
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§ 13.  Instruktion för äldreförvaltningens inspektörer 

Dnr 1.1.3-704/2019 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till reviderad 

instruktion för äldreförvaltningens inspektörer. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-02-10 

 

I budget 2020 fick äldrenämnden i uppdrag att ändra 

instruktionerna för äldreomsorgsinspektörerna i syfte att öka 

likställigheten i biståndsbedömningen. Inspektörernas uppdrag 

att inspektera beställarenheterna förtydligas i den reviderade 

instruktionen. Av instruktionen framgår att inspektörerna 

särskilt ska fokusera på att ärenden handläggs på ett likvärdigt 

sätt. Granskningar ska omfatta både beställare och utförare 

inom egen regi och privata utförare som staden har avtal med. 

 

Förvaltningen föreslår att äldrenämnden fastställer förslaget till  

reviderad instruktion för äldreförvaltningens inspektörer. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14.  Fördelning av stimulansmedel för att motverka ensamhet 
bland äldre och för ökad kvalitet i vården och omsorgen 
om personer med demenssjukdom 

Dnr 3.4-107/2020 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till 

fördelning av stimulansmedel för att motverka ensamhet 

bland äldre och för ökad kvalitet i vården och omsorgen om 

personer med demenssjukdom motsvarande 45,9 mnkr. 

 

2. Äldrenämnden beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-04-17. 

 

Regeringen har beslutat att Socialstyrelsen under 2020 får 

använda 610 mnkr för att säkerställa en god vård och omsorg av 

personer med demenssjukdom samt för att motverka ensamhet 

bland äldre. Stockholms stad har tilldelats totalt 45,9 mnkr. I 

Stockholms stad har äldrenämnden uppdraget att administrera och 

fördela stimulansmedlen till stadens verksamheter inom 

äldreomsorg, oavsett regiform. Totalt har 56 företag och 14 

stadsdelsförvaltningar inkommit med sammanlagt 83 ansökningar 

motsvarande drygt 99,4 mnkr. Verksamheterna har delats upp 

kategorierna dagverksamhet, hemtjänst, vård- och 

omsorgsboende, träffpunkter och beställarenheter. Förvaltningens 

förslag till fördelning av stimulansmedlen baseras på ansökt 

belopp i förhållande till brukare och antal äldre som omfattas av 

insatsen. Enligt förvaltningens förslag fördelas 45,9 mnkr till 55 

verksamheter.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Leif Söderström m. fl. (SD) lade fram ett eget 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i 

enlighet med detta. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de två förslagen mot 

varandra och fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag. 
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Reservation 

Ledamoten Leif Söderström (SD) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

1. delvis bifalla förvaltningens utlåtande. 

 

2. beviljat stimulansmedel villkoras av att det inte riskerar 

ytterligare spridning av COVID-19. 

 

3. Därutöver vill vi anföra följande: 

 

Sverigedemokraterna ser äldres möjligheter till social kontakt 

och samhörighet som fundamentalt för en värdig ålderdom. 

Detta innebär att vi är positivt inställda till att mer görs för att 

åstadkomma detta. 

 

Stockholm, och hela världen, genomlever dock för stunden en 

historiskt allvarlig pandemi. Detta innebär att social distansering 

blir ett nödvändigt ont för att minska smittspridningen, och i 

förlängningen rädda liv. I och med att det i synnerhet är äldre 

som tillhör de utsatta riskgrupperna är det framförallt dessa som 

behöver skyddas. Vi anser därför att de åtgärder, för att minska 

ensamheten bland äldre som införs, villkoras av att de inte 

riskerar en ytterligare smittspridning. Att värna om våra äldres 

fysiska hälsa bör alltid komma i första rummet. fysisk hälsa bör 

alltid komma i första rummet. 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Lisa Ahlstrand m.fl. (S) och ledamoten Robert 

Mjörnberg m. fl. (V) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

Stockholms stad har tilldelats totalt 45,9 mnkr. för att motverka 

ensamhet bland äldre och för ökad kvalitet i vården och 

omsorgen om personer med demenssjukdom. I ärendet fördelas 

dessa stimulansmedel ut till 55 verksamheter med summor från 

några tusen kronor till närmare en kvarts miljon. 

Många av de som är ensamma och socialt isolerade söker sig 

inte till de öppna verksamheterna i staden och en majoritet av de 

med demenssjukdom bor fortfarande hemma och kommer bli 

fler de närmaste åren. Trots att deltagande i dagverksamheter är 

positivt är det få som deltar i dessa. 
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Det saknas en övergripande styrning och samordning av stadens 

förebyggande och uppsökande verksamhet. 

Stadsdelsnämndernas planering, organisering och utbud 

avseende verksamheten skiljer sig åt och det finns brister. Bland 

annat att inte alla stadsdelsnämnder har ett systematiskt 

uppsökande arbete. Stadsdelsnämnderna har heller inte kartlagt 

den faktiska målgruppen, vilket bland annat att riskerar att leda 

till att det förebyggande arbetet inte når målgruppen eller att 

verksamheten inte motsvarar behoven. Vi hade gärna sett att 

stimulansmedlen använts till några större satsningar med en 

tydlig utvärdering för att sedan kunna överföras till alla delar av 

äldreomsorgen för att verkligen kunna göra skillnad.   
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§ 15.  Fördelning av medel för arbetsmodellen ”Tryggt 
mottagande i hemmet” 

Dnr 3.4-140/2020 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till fördelning 

av medel för Tryggt mottagande i hemmet för 2020 

motsvarande 1 686 tkr. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-03-27 

 

Stadens satsning på arbetsmodellen ett Tryggt mottagande i 

hemmet fortsätter 2020. I kommunfullmäktiges budget har 11,0 

mnkr avsatts under kommunstyrelsen för detta ändamål. 

Målsättningen med arbetsmodellen ”Tryggt mottagande i 

hemmet” är att skapa en tryggare och hållbar hemgång till 

hemmet för den äldre.  

 

Förutom de 11,0 mnkr som fördelades till 

stadsdelsförvaltningarna  

i kommunstyrelsens ”Avstämning av mål och budget för 2020” 

har äldrenämnden reserverat ytterligare 1 686 tkr år 2020 för 

detta ändamål. I detta ärende föreslås hur fördelningen av dessa 

medel fördelas. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Lisa Ahlstrand m.fl. (S) och ledamoten Robert 

Mjörnberg m. fl. (V) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

Det är positivt att majoriteten fortsätter arbetet med tryggt 

mottagande. Framgångsfaktorn med arbetssättet är 

kvalificerade hemtjänstresurser som snabbt kan sättas in i 

hemmet. Vi är dock oroliga över att teamen inte är tillräckligt 

finansierade. 
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Inte minst i det läget kommunen nu befinner sig, med 

smittspridning och stor oro bland brukarna, är de kvalificerade 

teamen en stor resurs inom hemtjänsten. I vår budget valde vi 

att lägga 22 mnkr för att säkerställa team i alla områden i 

staden, medan den grönblå majoriteten reserverade 11 mnkr i 

den centrala medelsreserven, vilket lett till att stadsdelarna inte 

fått de summor de ansett sig behöva. Med tanke på att en 

undersköterska beräknas kosta 500 000 kronor befarar vi att 

medlen inte räcker fullt ut. 

 

Vi ser gärna att en utvärdering av arbetet ur ett ekonomiskt 

perspektiv görs för att säkerställa att modellen kan fortsätta 

vara skapa förutsättningar för en tryggare och mer hållbar 

hemgång till hemmet för den äldre. 
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§ 16.  Utseende av nytt dataskyddsombud för äldrenämnden 

Dnr 3.4-140/2020 

Äldrenämndens beslut 

1. Dataskyddsombudet Christer Bergman entledigas från 

uppdraget som dataskyddsombud. 

2. Nima Andacheh utses till nämndens dataskyddsombud. 

3. Dataskyddsombudets namn och kontaktuppgifter anmäls till 

Datainspektionen. 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-03-27 

 

Enligt dataskyddsförordningen ska varje kommunal nämnd utse 

ett dataskyddsombud. Med anledning av detta måste 

äldrenämnden utse ett dataskyddsombud. 

 

Nuvarande dataskyddsombud övergår till annan anställning och 

nytt dataskyddsombud måste därmed utses. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17.  Anmälan av kontorsyttrande som svar på remiss av 
Idéburen välfärd, offentligt partnerskap (SOU 2020:56) 

Dnr 1.6-73/2020 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner anmälan av förvaltningens 

kontorsutlåtande som svar på remissen och lägger ärendet till 

handlingarna 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-03-05 

 

Utredningen har haft i uppdrag att ta fram ett förslag på en 

tydlig definition av idéburna aktörer som kan användas för att 

identifiera och avgränsa dessa från andra aktörer i 

välfärdsverksamheter och andra närliggande offentligt 

finansierade och subventionerade verksamheter. 

 

Utredningen har även föreslagit ett antal uppdrag, för vilka 

Upphandlingsmyndigheten ska ansvara.  

 

Inom ramen för uppdraget har utredningen också tagit fram en 

särskild vägledning, där olika alternativ för att kunna ingå 

idéburna offentliga partnerskap som är förenliga med 

tillämpliga regelverk beskrivs. 

 

Vidare har utredningen föreslagit ändringar i lagen om 

valfrihetssystem och lagen om offentlig upphandling samt ny 

lagstiftning i form av lag om registrering av idéburna aktörer 

inom offentligt finansierad välfärdsverksamhet.  

 

Utredningens förslag om ny lagstiftning samt lagändringar 

föreslås träda i kraft den 1 juli 2021. 

 

Förvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till utredningens 

förslag. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Robert Mjörnberg m.fl. (V) anmälde ett  särskilt 

uttalande enligt följande: 
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Vänsterpartiet välkomnar utredningen för att kunna öka 

ideburna aktörers deltagande i välfärden. Vi vill påpeka att vi 

vill se en minskad kommersialisering av och ett ökat offentligt 

ansvar för välfärden. De idéburna aktörerna kan komplettera 

det offentliga med olika typer av tjänster, insatser eller 

lösningar men att det inte på något sätt ska minska det 

offentligas ansvar för välfärden.   

 

Därför vill vi framhålla att det är viktigt att staden ska ha 

rådighet över de grundläggande verksamheterna, men att det 

ska finnas utrymme för att ta del av specialverksamhet som 

bara ideella organisationer har och som de är mer lämpade att 

driva och har stor kunskap om. Tyvärr så är den nuvarande 

lagstiftningen om offentlig upphandling ett stort hinder för 

idéburen verksamhet till förmån för kommersiell verksamhet, 

vilket också har visat sig när verksamhet har upphandlats. Ett 

exempel på detta är det traumacenter för tortyr och krigskadade 

som Röda korset drev utifrån organisationens stora kunskap om 

och erfarenhet av de specifika frågorna, men när verksamheten 

skulle upphandlas gick upphandlingen till en kommersiell aktör 

utan liknande kunskaper. Vi hoppas att utredningens förslag 

ska förhindra liknande fall i framtiden. 
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§ 18.  Anmälan av kontorsyttrande som svar på remiss av 
betänkandet samlade åtgärder för korrekta utbetalningar 
från välfärdssystemet 

Dnr 1.6-95/2020 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan av kontorsyttrandet till 

handlingarna. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-02-07 

 

Delegationen för korrekta utbetalningar från välfärdssystemen 

är en statlig delegation som tillsattes i juni 2016. Delegationens 

kansli har i drygt tre år arbetat med att kartlägga olika aspekter 

av felaktiga utbetalningar från välfärdssystemen. Resultaten 

från kartläggningarna har presenterats i sex underlagsrapporter. 

I kartläggningarna konstateras att det görs betydande insatser 

för att motverka felen men trots detta är de felaktiga 

utbetalningarna från välfärdssystemen omfattande. Mot 

bakgrund av resultaten från kartläggningarna föreslår 

delegationen en rad åtgärder.  

 

Äldreförvaltningen ställer sig bakom delegationens förslag till 

åtgärder. Särskilt lyfter förvaltningen fram vikten av att 

kommunernas och myndigheternas behov av informationsutbyte 

kartläggs och att sekretessbestämmelserna ses över för att 

underlätta samverkan. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna.  
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§ 19.  Anmälan av ej verkställda beslut, kvartal 4, 2019 

Dnr 4.1-309/2020 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden överlämnar förvaltningens anmälan med 

sammanställning av stadsdelsnämndernas rapportering av ej 

verkställda beslut för kvartal 4 år 2019 till kommunfullmäktige. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-03-27 

 

I enlighet med socialtjänstlagen är kommunerna skyldiga att 

kvartalsvis rapportera alla gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § 

socialtjänstlagen som inte verkställts inom tre månader. 

Rapportering ska ske till tillsynsmyndigheten IVO samt 

kommunens revisorer. Socialnämnden ska lämna en 

statistikrapport till kommunfullmäktige över de beslut som har 

rapporterats som ej verkställda.  

I ärendet redovisas de ej verkställda beslut som 

stadsdelsnämnderna har rapporterat till IVO, revisionskontoret 

och äldreförvaltningen avseende kvartal 4 år 2019. Vid periodens 

slut, den 31 december, fanns totalt 125 beslut som var fortsatt ej 

verkställda. Majoriteten av besluten avser permanent särskilt 

boende där den enskilde har tackat nej till erbjudande om plats.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20.  Anmälan av ekonomisk månadsrapport för februari och 
mars 2020 

Dnr 1.2.2-99/2020 

 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan av månadsrapporten för 

perioden januari till och med mars 2020 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-04-15 

 

Enligt stadsledningskontorets anvisningar för nämndernas 

arbete med uppföljning av budget ska varje nämnd ta fram en 

månatlig ekonomirapport med årsprognos och redovisa till 

stadsledningskontoret och respektive nämnd. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 21.  Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) från sammanträde den 10 mars och 
den 14 april 2020 

 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) sammanträde 

från den  10 mars och den 14 april 2020 anmäldes. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 

 

§ 22.  Anmälan av protokoll från det gemensamma för 
socialnämnden, äldrenämnden och 
överförmyndarnämnden råd för funktionshinderfrågor från 
den 12 mars och den 16 april 2020 

 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Protokoll från det gemensamma för socialnämnden, äldrenämnden 

och överförmyndarnämnden råd för funktionshinderfrågor från den 

12 mars och den 16 april 2020  anmäldes. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 

 

§ 23.  Anmälan av beslut fattade på delegation 

 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Lista över beslut fattade på delegation mellan 1 januari - 31 mars 

2020 anmäldes. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 24.  Postlista för 1 februari - 31 mars 2020  
 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Postlista för 1 februari - 31 mars 2020 anmäldes. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 

 

§ 25.  Övriga frågor 

 

Inga övriga frågor anmäldes. 

 

Mötet avslutades. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Christer Bergman, nämndsekreterare 
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